

الحوار البرلماني في جمعية الصحة العالمية السابعة والسبعين

29 أيار/مايو 2024، 17:30 – 19:00، قصر الأمم، القاعة XXV (جنيف، سويسرا)

يليه حفل استقبال لغاية الساعة 19:30

دور البرلمانيين في المضي قدماً بجدول أعمال الصحة العالمية

أدت الصدمة المدمرة لجائحة كوفيد-19 إلى إذكاء الوعي العالمي بقيمة الصحة والحاجة إلى استجابة علمية منسقة، بما في ذلك من خلال تحلّي منظمة الصحة العالمية بقوة أكبر.

وتظل الصحة خياراً سياسياً، حيث يؤدي القادة السياسيون والبرلمانيون دوراً حاسماً. ويشجع الاتحاد البرلماني الدولي، وهو المنظمة العالمية للبرلمانات، المشاركة البرلمانية في مجال الصحة العالمية بالتعاون الوثيق مع منظمة الصحة العالمية.

ففي العام 2024، "عام الانتخابات الكبرى" - الذي سيدلي خلاله ما يقرب من نصف سكان العالم بأصواتهم - من المهم ضمان بقاء الصحة أولوية في جداول الأعمال السياسية حول العالم.

وفي هذا السياق، ستناقش الجلسة أهمية فهم الصحة العالمية باعتبارها مسألة مركزية من مسائل السياسة العامة، وضرورة التعلم من تجربة جائحة كوفيد-19 وتعزيز آليات إدارة الصحة العالمية، بما في ذلك من خلال اتفاق عالمي بشأن الجوائح وتحلّي منظمة الصحة العالمية بالقوة.

وستناقش الجلسة أهمية إشراك البرلمانيين في المنتديات الصحية العالمية الرئيسية، مثل جمعية الصحة العالمية، نظراً للدور الحاسم الذي يؤديه البرلمانيون في التشريع وصنع القرار بشأن موازنات الصحة، وإبقاء الحكومات مسؤولة عن الالتزامات التي تم التعهد بها، وتمثيل مصالح الناس، بما في ذلك الصحة، وعلى وجه الخصوص، في النقاشات حول الأدوات الدولية، مثل اتفاق المنظمة بشأن الجوائح، أو عندما يتعلق الأمر بالقرارات المتعلقة بالموازنة، مثل مسألة التمويل المستدام لمنظمة الصحة العالمية.

ويهدف الحوار البرلماني إلى مناقشة الأولويات والمفاوضات الرئيسية في جمعية الصحة العالمية السابعة والسبعين مع التركيز على اتفاق المنظمة بشأن الجوائح، والتمويل المستدام لمنظمة الصحة العالمية والجولة الاستثمارية لمنظمة الصحة العالمية.

وسينصب التركيز أيضاً على الطريقة التي يمكن بها للبرلمانات المضي قدماً بجدول أعمال الصحة العالمية على الصعيد الوطني والمشاركة مع الجهات المعنية في مجال الصحة على مختلف المستويات لضمان صحة أفضل للجميع. وستستند الفعالية إلى الدروس المستفادة من التعاون الطويل الأجل بين الاتحاد البرلماني الدولي ومنظمة الصحة العالمية الذي أظهر أهمية مواصلة الحوار المستمر بين السياسات والعلوم.

الأهداف

1. مناقشة دور البرلمانات بشأن الأولويات الصحية العالمية الرئيسية، ولا سيما اتفاق المنظمة بشأن الجوائح والتمويل المستدام لمنظمة الصحة العالمية.
2. تعزيز الحوار بين البرلمانيين وغيرهم من الجهات المعنية في مجال الصحة.
3. تحديد الدروس الرئيسية المستفادة من التعاون بين الاتحاد البرلماني الدولي ومنظمة الصحة العالمية.



WHA77 Parliamentary Dialogue

29 May 2024, 17:30-19:00, UN Palais Salle XXV (Geneva, Switzerland)

Followed by reception until 19:30

The role of parliamentarians in moving the global health agenda forward

The disruptive shock of the COVID-19 pandemic has sharpened global awareness of the value of health and the need for a coordinated global response, including through a stronger World Health Organization (WHO).

Health remains a political choice, where political leaders and parliamentarians have a critical role to play. The Inter-Parliamentary Union (IPU), the global organization of parliaments, promotes parliamentary engagement on global health in close collaboration with WHO.

In this “super-election year” 2024 – during which almost half of the world’s population will cast its vote – it is critical to ensure that health remains a priority in the political agendas around the world.

In this context, the session will discuss the importance of understanding global health as a central policy issue, the imperative of learning from the COVID-19 pandemic experience and of strengthening global health governance mechanisms, including through a global pandemic agreement and a strong WHO.

The session will discuss the importance of including parliamentarians in key global health forums, such as the World Health Assembly (WHA), given the critical role parliamentarians play in legislating, decision-making on health budgets, keeping governments accountable for commitments taken, representing people’s interests, including on health, and, in particular, in discussions on international tools, such as the pandemic accord, or when budget-related decisions are involved, such as the issue of sustainable financing for the WHO.

The Parliamentary Dialogue aims at discussing the key priorities and main negotiations at the 77th World Health Assembly, with focus on the pandemic agreement and sustainable financing for the WHO and the WHO Investment Round. One other focus will be on how parliaments can move the global health agenda forward at the national level and engage with health stakeholders at different levels to ensure better health for all. The event will draw on lessons learnt from the IPU-WHO long-term collaboration that has shown the importance of maintaining a constant dialogue between policy and science.

Objectives

1. To discuss the role of parliaments on key global health priorities, in particular the pandemic agreement and sustainable financing for the WHO.
2. To promote dialogue between parliamentarians and other health stakeholders.
3. To identify the main lessons learnt from the IPU-WHO collaboration.